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Praha 20. 2. 2025 

č. j.: UKFHS/101310/2025 
 
Zápis z jednání kolegia děkanky ze dne 20. 2. 2025 

Přítomni: Věra Sokolová, Dana Bittnerová, Milan Hanyš, Jana Jeníčková, Josef Kružík, Tereza 
Pospíšilová, Tomáš Procházka, Sára Říhová 

Omluveni: Pavel Himl, Veronika Čapská 

Body jednání: 
1. Reakreditace bc. programu 
2. Akreditace nových programů 
3. OPJAK – aktuality 
4. Aktualizace reformy doktorského studia 
5. Nominace na Cenu Miloslava Petruska za reprezentaci a propagaci UK 
6. Projednání žádosti studentského spolku - vydávání časopisu Humr a doprovodné 

akce 
7. Různé 

Děkanka V. Sokolová zahájila v 10:08 jednání kolegia. 

1. Reakreditace bc. programu 

Kolegium děkanky projednalo a schválilo program připravovaného mimořádného 
celodenního KD, jež proběhne 25. 2. 2025. Hlavní náplní mimořádného KD bude vznik 
pracovní skupiny k reakreditaci bc. programu, její složení, zadání a role v reakreditačním 
procesu. 

2. Akreditace nových studijních programů 

Proděkanka T. Pospíšilová, která FHS zastupuje v Radě pro vnitřní hodnocení UK, 
informovala o novém směru diskuse a schvalování akreditačních záměrů v RVH do 
budoucna. Na základě zpětné vazby z Mezinárodní rady UK a dalších hodnotících komisí se 
UK snaží postupně snižovat počty studijních programů na všech úrovních napříč celou 
univerzitou. Zároveň univerzita silně apeluje na všechny fakulty, aby své záměry 



 
 

 
 

Strana 2 z 3 

 

konzultovaly s dalšími fakultami, které jsou si oborově blízké. Na FHS se tento apel 
v současné době týká především záměru akreditovat anglicko-jazyčný magisterský studijní 
program Anthropology of Arts. 

3. OPJAK – aktuality 

Proděkan pro rozvoj a projektovou činnost M. Hanyš informoval o tom, že se UK zapojí do 
výzvy OPJAK č. 02_24_038 Podpora občanského vzdělávání a výchovy k demokracii. 

Na fakultě proběhl v lednu interní screening, na jehož základě FHS podala na RUK 
požadavek na zapojení do této výzvy. Koordinace a příprava jednoho mezifakultního 
projektu bude zahájena v následujících týdnech. 

Kolegium vzalo na vědomí informace proděkana pro rozvoj a projektovou činnost o 
možném zapojení fakulty do celouniverzitní přípravy projektu ve výzvě OPJAK č. 
02_24_038 Podpora občanského vzdělávání a výchovy k demokracii. 

4. Aktualizace reformy doktorského studia 

Proděkanka pro doktorské studium J. Jeníčková informovala o aktuálním vývoji v reformě 
doktorského studia. 

− Na doktorský příjem se dají použít prostředky DKRVO (SVV, GAUK, COOP, UNCE 
apod.), ale vyplácené pouze skrz mechanismus doktorských stipendií. Praktické 
provedení ještě není známo. 

− SVV od roku 2026 pravděpodobně již vůbec nebude. 

− Součástí doktorského příjmu může být i interní mzda, která souvisí se vznikem 
disertace. Pedagogická činnost se započítává do doktorského příjmu v rozsahu max. 1 
předmět za semestr do max. 3. ročníku Ph.D. studia. 

− UK pracuje na Standardech doktorských programů. 

− UK dále pracuje na Standardech školitele. 

− SZŘ UK v nové verzi i nadále počítá s maximální dobou studia 8 let. Připomínka 
některých fakult (včetně FHS) navrhující snížení maximální doby studia na 6 let zatím 
ve SZŘ UK, ale bude se ještě diskutovat. 

5. Nominace na Cenu Miloslava Petruska za reprezentaci a propagaci 

Kolegium děkanky projednalo fakultní nominace na Cenu M. Petruska, která je udělována 
za pozitivní počin, který má významný dopad na vytváření pozitivního obrazu vnímání 
Univerzity Karlovy v široké veřejnosti, a který výrazně plní tzv. „třetí roli“ univerzity. 
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KD obdrželo celkem 6 nominací, z nichž jednohlasně rozhodlo pro rok 2025 nominovat za 
FHS doc. MUDr. Ivu Holmerovou, Ph.D. za její celoživotní přínos spojený s popularizací 
důstojného stárnutí, gerontologie a dlouhodobé péče. 

 
6. Projednání žádosti studentského spolku - vydávání časopisu Humr a doprovodné 

akce 

Proděkanka pro vnitřní a vnější vztahy D. Bittnerová přednesla žádost spolku Humr 
(jménem Lucie Kalabisové), který žádá 8.000,- Kč na podporu svých publikačních aktivit. 

Kolegium děkanky žádost podpořilo a schválilo. 

Děkanka V. Sokolová připomněla finalizaci plánovaného Opatření děkanky, které nastaví 
financování studentských a spolkových aktivit na FHS do budoucna. 

7. Různé 

Tajemník T. Procházka informoval o tom, že OIT společně s ÚVT dokončilo práci na 
digitalizaci vnitrofakultních plateb a žádosti o mezifakultní vyplácení stipendií jsou nyní na 
celé UK plně digitalizované. 

Děkanka V. Sokolová poděkovala všem za účast a v 12:55 ukončila jednání kolegia. 

Zapsala: Soňa Pokorná 

Za správnost: Věra Sokolová 
 
 

 

 

 

 

 

http://cello-ilc.fhs.cuni.cz/CEL-68.html

